
P  R  O  T  O  K  Ó  Ł         Nr IX /2011 
z  Sesji  Rady  Gminy  Z  w  i  e  r  z  y  n 

odbytej  w  dniu  25 maja  2011 r. 
         
           Na 15 radnych na Sesji RG obecnych było 13 radnych, nieobecny był radny Robert 
Wcisło i radna Leokadia Leśniewska. 
Ponadto udział w Sesji RG wzięli : 
1. Eugeniusz KrzyŜanowski – Wójt Gminy Zwierzyn 
2. Andrzej Wiśniewski – Z-ca Wójta Gminy Zwierzyn 
3. Wiesława Kowalewska – Inspektor d/s budownictwa, gospodarki przestrzennej  w UG 
4. Mateusz Ostapiuk – Inspektor ds. zamówień publicznych i dróg w UG 
5. Anatol Ćwirko – Kierownik Inspektoratu w Strzelcach Kraj.  Lubuskiego Zarządu Melioracji 

i Urządzeń Wodnych,  
6. Rafał Rokaszewicz – Prezes Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w 

Starym Kurowie.  
7. Sołtysi wsi wg załączonej do protokółu listy obecności. 
 

Porządek obrad: 
 
1) Otwarcie IX zwyczajnej sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2)   Przedstawienie porządku obrad. 
3) Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4) Sprawozdanie Wójta Gminy Zwierzyn z działalności w okresie międzysesyjnym. 
5) Informacja Przewodniczącej Rady Gminy Zwierzyn o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
6) Informacja o stanie urządzeń melioracyjnych na terenie Gminy Zwierzyn. 
7) Interpelacje i zapytania radnych. 
8) Interpelacje i zapytania sołtysów.  
9) Podjęcie uchwały w sprawie: 

a) przedłuŜenia czasu obowiązywania taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę na terenie 
Gminy Zwierzyn, 

b) udzielenia odpowiedzi na skargę Pana Tadeusza Górskiego do Wojewódzkiego Sądu 
Administracyjnego w Gorzowie Wielkopolskim i udzielenie pełnomocnictwa Wójtowi 
Gminy Zwierzyn, 

c) rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania 
budŜetu za 2010 rok,  

d) udzielenia Wójtowi Gminy Zwierzyn absolutorium z tytułu wykonania budŜetu za 2010 
rok, 

e) zmiany uchwały budŜetowej na 2011 rok. 
10) Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych i sołtysów.  
11) Wolne wnioski i informacje. 
12) Zamknięcie IX zwyczajnej sesji Rady Gminy Zwierzyn. 

 
1. Otwarcie IX zwyczajnej sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 
 
             Sesję Rady Gminy Zwierzyn o godzinie 1005 otworzyła Stefania Sierocińska 
przewodnicząca Rady Gminy Zwierzyn i stwierdziła, Ŝe na 15 radnych na sali obrad obecnych 
jest 13  radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał - listy obecności radnych oraz 
zaproszonych gości stanowią załączniki do protokółu. Następnie powitała radnych oraz 
zaproszonych gości.  
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2. Przedstawienie porządku obrad 
 
           Przewodnicząca Rady Gminy Zwierzyn przedstawiła proponowany porządek obrad IX 
zwyczajnej sesji Rady Gminy Zwierzyn, zadając jednocześnie pytanie, czy są propozycje 
odnośnie dokonania zmian w proponowanym porządku obrad.  
 
Nie zgłoszono zmian do porządku obrad.  
 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
 
         Radny Tomasz Pajtel zgłosił formalny wniosek dot. przyjęcia protokółu z poprzedniej sesji 
Rady Gminy Zwierzyn bez jego odczytywania.  
Radny Mirosław Gniewczyński zgłosił wniosek aby wyniki głosowania projektu uchwał 
mniejszości głosów („za”, „przeciw”, „wstrzymujących się”) w protokole były zapisane 
imiennie.  
Radny Zdzisław Czajka zgłosił wniosek aby wprowadzić te zmiany w protokole od tej sesji.  
 
Przewodnicząca Stefania Sierocińska poddała wniosek Mirosława Gniewczyńskiego pod 
głosowanie.   
 
Za przyjęciem wniosku radnego Mirosława Gniewczyńskiego „za” głosowało 6 radnych – 
Mirosław Gniewczyński, Stefania Sierocińska, Urszula Kruszyna, Jacek Warchał, Sebastian 
Hanys, Maria Rachańska, „przeciw” – 7 radnych. 
 
Przewodnicząca Stefania Sierocińska poddała wniosek radnego Zdzisława Czajki.  
„Za” przyjęciem wniosku radnego Zdzisława Czajki głosowało – 8 radnych, „przeciw” – 4 
radnych - Mirosław Gniewczyński, Sebastian Hanys, Jacek Warchał, Urszula Kruszyna, 
„wstrzymała się” od głosu radna Maria Rachańska.  
 
Przewodnicząca poddała pod głosowanie wniosek radnego Tomasza Pajtel w sprawie przyjęcia 
protokołu z poprzedniej sesji Rady Gminy Zwierzyn bez jego odczytywania. 
„Za” przyjęciem wniosku głosowało 12 radnych, „przeciw” – radny Mirosław Gniewczyński. 
 
 
4. Sprawozdanie wójta gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 
 
            Eugeniusz KrzyŜanowski wójt gminy przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie 
międzysesyjnym (sprawozdanie w załączeniu do protokołu). 
  
 
5. Informacja przewodniczącej Rady Gminy Zwierzyn o działaniach podejmowanych  
      w okresie międzysesyjnym. 
 
            Stefania Sierocińska przewodnicząca RG przedstawiła informację o działaniach 
podjętych w okresie międzysesyjnym (informacja w załączeniu do protokołu). 
 
6. Informacja o stanie urządzeń melioracyjnych na terenie Gminy Zwierzyn. 
Ocenę stanu urządzeń melioracyjnych na terenie gminy przedstawił Anatol Ćwirko – Kierownik 
Inspektoratu w Strzelcach Kraj. LZMiUW (informacja stanowi załącznik do protokołu). 
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Wójt Gminy Eugeniusz KrzyŜanowski uzupełniając wypowiedz Kierownika Anatola Ćwirko 
poinformował, Ŝe 31 maja br. zostanie rozstrzygnięty przetarg na odbudowę kanału Pulsa. 
Termin zakończenia prac to 30.11.2011 r.  
 
Radny Zdzisław Czajka zapytał jakie naleŜałoby podjąć czynności aby zmniejszyć szkody 
wyrządzane przez bobry a  mostki i przepusty zabezpieczyć barierkami. 
 
Anatol Ćwirko stwierdził, Ŝe walczono na róŜne sposoby i róŜnymi metodami z bobrami. Jedną  
z takich metod było ułoŜenie specjalnej siatki na wałach przeciwpowodziowych. Metoda ta nie 
sprawdziła się. Jedynym sposobem na zabezpieczenie wału jest usunięcie wszystkich drzew, 
zakrzaczeń wzdłuŜ całego wału przeciwpowodziowego. Nie stawiamy Ŝadnych znaków, gdyŜ są 
kradzione.  
W ramach uzupełnienia wójt gminy Eugeniusz KrzyŜanowski podał przykład ostatniej kradzieŜy 
barierek na kanale Pulsa w Sierosławicach. KradzieŜ została zgłoszona na Policję ze wskazaniem 
sprawcy. Pracownik Urzędu Gminy wykonał kosztorys poniesionej szkody. Otrzymaliśmy pismo 
od Policji, Ŝe sprawę umorzono ze względu na niską szkodliwość czynu.  
 
Ireneusz Chojnacki zadał pytanie: kto jest właścicielem rowu przebiegającego koło posesji 
Państwa Machnio i Kowkiel wpadającego do kanału śółwinka? 
 
Wójt Gminy odpowiadając na pytanie poinformował, Ŝe rów naleŜy do właścicieli 
poszczególnych nieruchomości.  
             
 
 7. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Pani przewodnicząca oddała głos Panu Prezesowi Rafałowi Rokaszewiczowi ze względu na 
ograniczony czas pobytu na sesji. Prezes PGKiM ze Starego Kurowa udzielił wyjaśnień do 
projektu uchwały w sprawie przedłuŜenia czasu obowiązywania taryf za zbiorowe zaopatrzenie 
w wodę na terenie Gminy Zwierzyn. Powodem złoŜenia wniosku o przedłuŜenie czasu 
obowiązywania dotychczasowych taryf  jest fakt Ŝe działalność usługowa na terenie gm. 
Zwierzyn prowadzona jest od października ubiegłego roku. Koszty eksploatacji i utrzymania 
sieci wodociągowej planuje się na podstawie kosztów poniesionych w roku obrachunkowym 
poprzedzającym rok. Dzięki przedłuŜeniu obecnych taryf o 5 miesięcy będziemy posiadali 
niezbędne dane do przeprowadzenia kalkulacji, przygotowania i złoŜenia prawidłowego 
wniosku. Poinformował, Ŝe naleŜałoby zastanowić się nad modernizacją stacji w Zwierzynie. 
Wszystkie urządzenia są stare i powodują problemy z dostawą wody oraz odpowiednim 
ciśnieniem. Drugą waŜną sprawą do wykonania jest  połączenie dwóch wodociągów Zwierzyna i 
Górecka. Na dzień dzisiejszy wzrost poboru jest znacznie większy którego odzwierciedlenia nie 
ma w fakturowaniu. Powodem tego stanu rzeczy jest bezprawny pobór wody z hydrantów. 
 
Mirosław Gniewczyński poinformował, Ŝe w dniu 18 maja 2011 roku odbyło się wyjazdowe 
posiedzenie Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony PrzeciwpoŜarowej. Z udziałem 
pracowników PGKiM ze Starego Kurowa dokonano przeglądu hydrantów. Stwierdzono Ŝe stan 
ich jest tragiczny. DuŜo hydrantów jest nieczynnych. Mając na uwadze bezpieczeństwo 
przeciwpoŜarowe, naleŜałoby rozwiązać sprawę hydrantów ziemnych nowej sieci które są nie 
widoczne, zasypane są piaskiem a w okresie zimy całkowicie są niewidoczne. Konieczne jest 
naziemne oznakowanie tych hydrantów. Zadał pytanie: do kogo naleŜy koszt wymiany, 
legalizacji wodomierzy po upływie terminu legalizacji?     
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Andrzej Wiśniewski Sekretarz Gminy udzielając odpowiedzi na pytanie: koszt wymiany, 
legalizacji urządzenia pomiarowego naleŜy do zarządcy wodociągu.   
 
Prezes Rafał Rokaszewicz poinformował, Ŝe sukcesywnie będzie przeprowadzana przez Zakład 
PGKiM  wymiana i legalizacja wodomierzy.  
 
Radna Maria Rachańska zwróciła się z wnioskiem: 

- o naprawę ul. Pogodnej w Zwierzynie, oraz zadała pytanie: kiedy zostanie 
zamontowane oświetlenie wzdłuŜ ulicy Słonecznej? 

 
Radny Mirosław Gniewczyński zapytał: 

- co z pozostawionymi barakami przy sali sportowej w Górkach Noteckich,  
- czy zostały usunięte usterki na hali oraz wnioskował o uzupełnienie dziur 

wyrządzonych przez bobry w drodze koło, nieruchomości rolnej Pana Bednarz 
oraz przy moście w stronę Noteci w Górkach Noteckich. 

 
Przedstawił pisemną odpowiedź na zgłoszone zapytania podczas VIII Sesji Rady Gminy 
Zwierzyn.    
 
Radny Edward Podsiadło zgłosił: 
-zły stan drogi od mostku przy posesji Hajduk do przejazdu kolejowego w Sarbiewie.  
 
8. Interpelacje i zapytania sołtysów. 
 

Ireneusz Chojnacki zapytał: 
- kiedy zostanie wykonane uzbrojenie punktu poboru wody na cmentarzu                     

w śółwinie, 
- czy zostanie zamontowane lustro drogowe koło kościoła przy drodze 

wojewódzkiej w śółwinie.  
 
 
9. Podjęcie uchwał w sprawach. 
 

a) przedłuŜenia czasu obowiązywania taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę na 
terenie Gminy Zwierzyn, 

 
Andrzej Wiśniewski Sekretarz Gminy udzielił wyjaśnień do projektu uchwały. 
 
Stefania Sierocińska przewodnicząca RG poddała projekt uchwały w sprawie przedłuŜenia czasu 
obowiązywania taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę na terenie Gminy Zwierzyn, pod 
głosowanie. Uchwała została przyjęta jednogłośnie. Za przyjęciem uchwały głosowało 13 
radnych (Uchwała Nr IX/39/2011 w załączeniu do protokołu).  
 

b) udzielenia odpowiedzi na skargę Pana Tadeusza Górskiego do Wojewódzkiego Sądu 
Administracyjnego w Gorzowie Wielkopolskim i udzielenie pełnomocnictwa 
Wójtowi Gminy Zwierzyn, 

 
Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy udzielił wyjaśnień do projektu uchwały. 
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Stefania Sierocińska przewodnicząca RG poddała projekt uchwały w sprawie udzielenia 
odpowiedzi na skargę Pana Tadeusza Górskiego do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego        
w Gorzowie Wielkopolskim i udzielenie pełnomocnictwa Wójtowi Gminy Zwierzyn. „Za” 
przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych (Uchwała Nr IX/40/2011 w załączeniu do protokołu).  
 

c) rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego i sprawozdania z 
wykonania budŜetu za 2010 rok, 

 
Ligia Kowalczyk – Piątek skarbnik gminy przedstawiła pokrótce sprawozdanie finansowe oraz 
sprawozdanie z wykonania budŜetu za 2010 rok. Poinformowała, Ŝe sprawozdanie z wykonania 
budŜetu za 2010 rok, sprawozdanie finansowe było analizowane przez członków wszystkich 
stałych komisji Rady Gminy Zwierzyn. Komisje pozytywnie zaopiniowały sprawozdanie Wójta 
Gminy Zwierzyn z wykonania budŜetu za 2010 rok.  
 
Pani skarbnik gminy odczytała uchwałę nr 204/2011 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 5 kwietnia 2011 r., w sprawie wydania opinii o 
sprawozdaniu z wykonania budŜetu Gminy Zwierzyn za 2010 rok wraz z informacją o stanie 
mienia Gminy Zwierzyn (kserokopia uchwały w załączeniu do protokołu).  
 
Tomasz Pajtel przewodniczący komisji ekonomicznej i rozwoju gospodarczego Rady Gminy 
Zwierzyn przedstawił opinię komisji odnośnie sprawozdania z przebiegu wykonania budŜetu za 
2010 r. (opinia w załączeniu do protokołu). 
 
Wojciech  Rojek przewodniczący komisji oświaty, kultury, zdrowia i spraw socjalnych Rady 
Gminy Zwierzyn przedstawił opinię komisji odnośnie sprawozdania z przebiegu wykonania 
budŜetu za 2010 r. (opinia w załączeniu do protokołu). 
 
Edward Podsiadło przewodniczący komisji rolnictwa i ochrony środowiska Rady Gminy 
Zwierzyn przedstawił opinię komisji odnośnie sprawozdania z przebiegu wykonania budŜetu za 
2010 r. (opinia w załączeniu do protokołu). 
 
Jacek Warchał przewodniczący komisji bezpieczeństwa publicznego i ochrony 
przeciwpoŜarowej przedstawił opinię komisji odnośnie sprawozdania z przebiegu wykonania 
budŜetu za 2010 r. w zakresie oświetlenia ulicznego, remontu dróg i ochrony przeciwpoŜarowej 
(opinia w załączeniu do protokołu). 
 
Stefania Sierocińska przewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie 
rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budŜetu za 
2010 rok. Uchwała została przyjęta jednogłośnie. Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych 
(Uchwała Nr IX/41/2011 w załączeniu do protokołu).  
 
 

d) udzielenia Wójtowi Gminy Zwierzyn absolutorium z tytułu wykonania budŜetu za 
2010 rok, 

 
Zdzisław Czajka przewodniczący komisji rewizyjnej Rady Gminy odczytał protokół nr 6/2011        
z 5 i 10 maja 2011 roku w sprawie zaopiniowania sprawozdania z wykonania budŜetu za 
2010r.,(w załączeniu do protokołu). 
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Zdzisław Czajka przewodniczący komisji rewizyjnej Rady Gminy odczytał uchwałę Komisji 
Rewizyjnej Rady Gminy Zwierzyn z dnia 10 maja 2011 r. w sprawie wniosku o udzielenie 
absolutorium Wójtowi Gminy Zwierzyn za 2010 rok (kserokopia uchwały w załączeniu do 
protokołu) oraz opinię Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zwierzyn o wykonaniu budŜetu Gminy 
Zwierzyn za 2010 rok (kserokopia opinii w załączeniu do protokołu).  
 
Następnie Zdzisław Czajka przewodniczący komisji rewizyjnej Rady Gminy odczytał uchwałę 
nr 303/2011 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 12 
maja 2011r. w sprawie wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zwierzyn 
dotyczącym udzielenia absolutorium Wójtowi (uchwała w załączeniu do protokołu). 
 
Stefania Sierocińska przewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie 
udzielenia Wójtowi Gminy Zwierzyn absolutorium z tytułu wykonania budŜetu za 2010 rok. 
Uchwała została przyjęta jednogłośnie. Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych (Uchwała 
Nr IX/42/2011 w załączeniu do protokołu). 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Stefania Sierocińska złoŜyła gratulacje Wójtowi Gminy Zwierzyn, 
Ŝycząc dalszych sukcesów w pracy na stanowisku Wójta. 
 

e) zmiany uchwały budŜetowej na 2011 rok, 
 
Ligia Kowalczyk – Piątek udzieliła wyjaśnień do projektu uchwały. 
 
Tomasz Pajtel przewodniczący komisji ekonomicznej i rozwoju gospodarczego odczytał opinię 
do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budŜetowej na 2011 rok (opinia w załączeniu do 
protokołu). 
Stefania Sierocińska przewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie 
zmiany uchwały budŜetowej na 2011 rok. Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych 
(Uchwała Nr IX/43/2011 w załączeniu do protokołu). 
 
 
10.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych i sołtysów. 
 
Wójt Gminy Eugeniusz KrzyŜanowski udzielił odpowiedzi: 
 

o na ul. Pogodnej prowadzone są jeszcze prace budowlane w pasie drogi wewnętrznej. Po 
tych pracach droga zostanie wyrównana, 

o dokonana zostanie analiza potrzeb w zakresie oświetlenia i niektóre miejsca będą 
kompleksowo zrealizowane,  

o baraki zostały przy sali sportowej na wniosek pani Dyrektor ZPO w Górkach Noteckich,  
o usterki na sali sportowej w Górkach Noteckich zostaną usunięte, 
o zostanie przeprowadzony przegląd hydrantów, 
o drogi uszkodzone przez bobry są na bieŜąco naprawiane, 
o na drodze w Sarbiewie dziury zostaną uzupełnione tłuczniem, 
o wykonanie kranu czerpalnego na cmentarzu w śółwinie, zostało zlecone PGKiM             

w Starym Kurowie, 
o w sprawie lustra drogowego dostaliśmy od Zarządu Dróg Wojewódzkich odpowiedź 

negatywną. 
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11.Wolne wnioski i informacje. 
 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG : 
����    poinformowała Ŝe na początku czerwca odbędzie się sesja nadzwyczajna w sprawie 

zmian w budŜecie, 
����    podała do wiadomości, Ŝe wszyscy radni w terminie złoŜyli oświadczenia majątkowe, 

zostały one przekazane Sekretarzowi, a Sekretarz przekazał do Urzędu Skarbowego  
w Drezdenku, 

����    prosiła przewodniczących poszczególnych komisji o ustalenie terminów posiedzeń   
w miesiącu czerwcu. 

 
Zdzisław Czajka przewodniczący komisji rewizyjnej RG odczytał protokół nr 7/2011 z dnia 17 
maja 2011 z przeprowadzonej kontroli w Gminnym Ośrodku Kultury „Jutrzenka” w Zwierzynie. 
 
Wojciech Rojek przewodniczący komisji oświaty, kultury, zdrowia i spraw socjalnych 
poinformował, Ŝe w dniu 27 kwietnia 2011 r. odbyło się posiedzenie komisji, którego tematem 
było sprawozdanie dyrektorów szkół z działalności podległych im placówek oraz przygotowanie 
regulaminu dotyczącego wyboru „Człowieka Roku Gminy Zwierzyn”. Przedstawił informacje         
z posiedzenia.  
 
O godz. 12.43 sale obrad opuścił radny Mirosław Gniewczyński.  
 
Jacek Warchał przewodniczący komisji bezpieczeństwa publicznego i ochrony 
przeciwpoŜarowej odczytał protokół z wyjazdowego posiedzenia Komisji z dnia 18 maja br. 
Zadaniem komisji było sprawdzenie gotowości bojowej  i wyposaŜenia jednostek OSP z terenu 
Gminy Zwierzyn. 
 
Sekretarz gminy poinformował, Ŝe w dniu wczorajszym został ogłoszony konkurs na Dyrektora 
ZPO w Górkach Noteckich oraz ZPO w Zwierzynie.  
 
Stefania Sierocińska przewodnicząca RG poinformowała, Ŝe wpłynęło rozstrzygnięcie nadzorcze 
dotyczące uchwały Rady Gminy Zwierzyn Nr VII/31/2011  z dnia 30.03.2011 r. Pismo do 
wglądu znajduje się w biurze obsługi Rady Gminy. 
 
12. Zamknięcie IX zwyczajnej Sesji Rady Gminy Zwierzyn. 
           Wobec wyczerpania tematów posiedzenia Przewodnicząca Rady Gminy Stefania 
Sierocińska o godzinie 1250  zamknęła obrady IX zwyczajnej Sesji Rady Gminy Zwierzyn.  
 
        Protokółowała:                                                          P r ze w o d n i c z y ł        
Inspektor ds. rolnictwa     Przewodnicząca Rady Gminy Zwierzyn 
  
        Ewa Jeger                                                             Stefania Sierocińska 


